
JEGYZŐKÖNYV

Készült Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselőtestületének 2008. november 26-án 
16 órai kezdettel megtartott képviselőtestületi üléséről.

Jelen vannak: 
Márok Csaba polgármester
Bán Balázs képviselő 
Cseke Ottó képviselő
Horváth László képviselő
Kis Attila képviselő
Salgó József képviselő
Masinkáné Baranyai Mariann képviselő
Molnárné Troppert Mária képviselő
Sóki László képviselő
Tarány Sándor képviselő
Szántó István képviselő
Töttős Tibor képviselő
Virág Attila képviselő
Dr. Woth László jegyző
Kácsor Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Márok Csaba   polgármester   köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselőtestület 
13  fővel határozatképes. A kiküldött meghívóban szereplő napirendeket javasolja 
megtárgyalásra. 

A képviselőtestület a napirendekre tett ajánlást 13 igen szavazattal elfogadta. 

Napirend: 

1.) Tájékoztató a 2008. III. negyedévi gazdálkodásról

  Előadó:   Bencze Éva pénzügyi csoportvezető  

2.) Javaslat a 2009. évi költségvetési koncepcióra

  Előadó:   Bencze Éva pénzügyi csoportvezető  

            Egyebek, bejelentések
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1.) Tájékoztató a 2008. III. negyedévi gazdálkodásról  

Márok  Csaba     polgármester  felkéri  Szántó  István  képviselőt,  a  Pénzügyi  Ellenőrző  és 
Gazdasági Bizottság elnökét, ismertesse a PEB állásfoglalását. 

Szántó  István képviselő,  a  PEB  elnöke  elmondja,  hogy  a  bizottság  megtárgyalta  a  III. 
negyedévi  beszámolót  és  elfogadásra  javasolja.  Az eredeti  összeg  változása  a  vízi-közmű 
miatt van. A temető 1,2 millió Ft-os tervezett kiadásából szeptemberig 500 ezer Ft-ot költött 
el  az  önkormányzat,  ez  kellemes  meglepetés.  Épül  az  urnafal,  ezt  a  bérlő  intézi,  az 
önkormányzatnak  ez  nem  kerül  pénzébe.  Felmerült  a  megrongált  buszmegálló 
helyrehozatalának összege, erről Bencze Éva pénzügyi csoportvezető tud többet mondani.

Bencze Éva pénzügyi  csoportvezető tájékoztat  arról,  hogy a buszmegálló  egymillió-ötezer 
forintba került, melyből a biztosító 500 ezer Ft-ot fizetett, a többit az önkormányzat fizette. 

Horváth László képviselő szerint  a károkozásnak van felelőse,  nem az önkormányzatnak 
kellene fizetni a különbözetet.

Sóki László képviselő úgy gondolja, hogy a károkozótól be kell hajtani a károkozás teljes 
összegét. Mivel ez a lakosságot irritálja, kérdezi, hogy milyen lehetőséget lát a jegyző ennek 
behajtására. 

Dr.  Woth László jegyző  ígéretet  tesz  arra,  hogy utánanéz  a  behajtási  lehetőségeknek.  A 
kötelező  felelősségbiztosítás  alapján  a  biztosító  mindig  a  teljes  kárt  fizeti,  a  roncsértéket 
visszaadja, de a károsult nem köteles elfogadni a roncsértéket. Jelen esetben a visszamaradt 
érték az üveg volt.

Márok  Csaba     polgármester  szavazásra  bocsátja  a  III.  negyedévi  gazdálkodásról  szóló 
beszámolót. Aki elfogadja, kézfelemeléssel szavazzon.

A képviselőtestület a napirendekre tett ajánlást 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

98/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselőtestülete az Államháztartásról 
szóló-  többször  módosított-  1992.  évi  XXXVIII.  tv.  65.§-a  alapján  a  helyi 
önkormányzat  2008.  évi  gazdálkodásának  III.  negyedévi  helyzetéről  szóló 
beszámolót a jegyzőkönyv mellékletének megfelelően hagyja jóvá.

Határidő: azonnal
Felelős: Márok Csaba polgármester
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Márok  Csaba     polgármester  név  szerinti  szavazással  kéri  a  képviselőtestület  döntését  a 
rendeletmódosításra. 

A képviselőtestület név szerinti szavazással, 
Márok Csaba polgármester igen,
Bán Balázs képviselő igen,
Cseke Ottó képviselő igen,
Horváth László képviselő igen,
Kis Attila képviselő igen,
Salgó József képviselő igen,
Masinkáné Baranyai Mariann képviselő igen,
Molnárné Troppert Mária képviselő igen,
Sóki László képviselő igen,
Tarány Sándor képviselő igen,
Szántó István képviselő igen,
Töttős Tibor képviselő igen,
Virág Attila képviselő igen szavazatával – 13 igen szavazattal – az alábbi rendeletet alkotta: 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselőtestületének
10/2008. (XI. 28.) számú rendelete

az önkormányzat költségvetéséről szóló 2/2008. (II. 29.) sz. rendelet módosításáról

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  képviselőtestülete  az  Államháztartásról  szóló 
1992. évi XXXVIII. törvény 65. §-a alapján – figyelembe véve ezen jogszabály, valamint a 
költségvetési  szervek  tervezésének,  gazdálkodásának,  beszámolásának  rendszeréről  szóló 
217/1998.  (XII.  30.)  Korm.  rendeletben  meghatározottakat  –  a  2008.  évi  költségvetéséről 
alkotott rendeletét – a továbbiakban költségvetési rendelet – az alábbiak szerint módosítja:

1.§ A költségvetési rendelet 3/A. §-a az alábbiak  szerint módosul:

„3/A. § A képviselőtestület az önkormányzat 2008. évi költségvetésének módosított:
a) kiadási főösszegét 714.497 ezer Ft-ban,
b) a bevételi főösszegét 714.497 ezer Ft-ban állapítja meg.”

2.§ A költségvetési rendelet 5.§ (2) bekezdése a következők szerint módosul: 

„5.§  (2)  Az  önkormányzat  működési,  fenntartási  kiadási  módosított  előirányzatait  a 
képviselőtestület a következők szerint határozza meg: 

Megnevezése:                                                                                       e Ft
- Működési kiadások módosított előirányzata összesen:         650.440 

Ebből: 
- személyi jellegű juttatások:                                                   350.227
- munkaadót terhelő járulékok:                                               104.308
- dologi jellegű kiadások:                                                        143.393
- speciális célú támogatások:                                                    52.212

ebből: működési célú átadás:                                                   6.510
          szociálpolitikai juttatás:                                               45.702
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- pénzbeli juttatás:                                                                         300”

3.§ A költségvetési rendelet 6.§ (4) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés kerül:

„6.§ (4) Az önkormányzat  egyéb – 5.§ (1), valamint a 6.§ (1) bekezdésében megállapított 
előirányzatokba  nem  tartozó  (hitelek,  rövid  lejáratú  értékpapírok  kiadási  előirányzata; 
pénzforgalom nélküli kiadások előirányzata; kölcsönnyújtási kiadási előirányzat; valamint a 
kiegyenlítő  kiadások  előirányzata)  –  kiadási  előirányzata  33.600  ezer  Ft,  módosított 
előirányzata 36.996 ezer Ft, amely kizárólag tartalékot tartalmaz.”

4.§ A költségvetési rendelet 9.§ (1) bekezdése a következők szerint módosul:

„9.§ (1)  A Polgármesteri  Hivatal  tartaléka  összesen:  33.600 ezer  Ft,  módosított  tartaléka: 
36.996 ezer Ft, mely összeg mind céltartalék a várható pályázatok önerejére.”

5.§ Ez a rendelet kihirdetése napján lép hatályba, rendelkezéseit azonban 2008. szeptember 
30. napjától kell alkalmazni.

Márok Csaba                                                                                              dr. Woth László
polgármester                                                                                                        jegyző    
 

2.) Javaslat a 2009. évi költségvetési koncepcióra  

Szántó István képviselő,  a bizottság elnöke tájékoztat  arról,  hogy a bizottság elfogadásra 
javasolja a 2009. évi koncepciót, a jövő évi tervezet a csatornapályázat miatt egymilliárd Ft 
fölé ment, még ennyi nem volt sohasem.

Márok  Csaba     polgármester  elmondja,  hogy  a  jövő  évi  koncepció  összeállításakor  a 
költségvetési sarokszámok tervezetét ismertük. Három sikeres pályázat átnyúlik a jövő évre, a 
piactér,  a  csatorna-beruházás  és  az  iskola  infrastrukturális  pályázata.  Az igények  kapcsán 
felmerült, hogy a településen hiányos a buszmegálló-ellátottság. A koncepció elkészítése előtt 
megkeresett  Nagylók polgármestere,  hogy csatlakozzon a társuláshoz,  de úgy ítéltük meg, 
hogy jelentős kockázata van még egy település fogadásának. Számoltunk viszont a könyvtár 
és művelődési ház átszervezésével, mely szakfeladatként kerülne a Polgármesteri Hivatalhoz. 
Átalakul  a  közhasznú  foglalkoztatás,  az  út  a  munkához  programban  valósul  meg.  Az 
egészségügyben  is  van  változás,  dr.  Tassy  Péter  leszakvizsgázott,  és  nem  kíván 
vállalkozásban  ténykedni,  ezért  várhatóan  januártól  mi  fizetjük  a  bérét  és  igényeljük  le  a 
támogatást az OEP-től. 
A  Szociális  és  Gyermekjóléti  Intézmény  átszervezéséről  még  nincs  döntés,  nem  tudjuk 
részleteiben pontosan mit jelent. Farsang Tibor úr részt vett a PEB ülésen, beszélt a további 
terveiről.  Jelentősen  érzi  a  gazdasági  válságot  a  vállalkozásában,  sok  megrendelést 
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visszavontak tőle. Mivel az országnak kötelezettsége van a megújuló energiákban is, bízik 
abban, hogy mivel ebben dolgozik, a megrendelések majd csak elindulnak. 

Szántó István képviselő, a PEB elnöke kiegészíti a fentieket azzal, hogy számítottunk arra, 
hogy ez a  cég munkaerőt  tud foglalkoztatni,  fejleszteni  fog,  de ez már  biztosan  nem fog 
összeállni,  ez  ügyben  Farsang  Tibor  lehűtötte  a  kedélyeket.  Cégének  idetelepülését  az  is 
akadályozza,  hogy nincs  a  csarnoknak  használatbavételi  engedélye.  Azt  mondta,  hogy ez 
nemsokára meglesz, így ide fizeti az iparűzési adó, ami nagyon jó lenne. 

Kérdést tettek fel: Horváth László, Virág Attila képviselők.

Szántó István képviselő elmondja, hogy az adásvételi szerződésbe nem kerülhetett bele az a 
kitétel,  hogy  ha  nem  valósul  meg  a  beígért  telep,  akkor  visszakerül  a  terület  az 
önkormányzathoz. A tulajdon korlátozását nem engedi a törvény. 

Márok Csaba     polgármester szerint nem valószínű, hogy telekjátszással spekulálna Farsang 
Tibor. A gazdasági válság érinti őt is, 100 emberből 50-et foglalkoztat. Ha nincs megrendelés, 
az nagy baj. 

Virág Attila képviselő szerint csökkenteni kellene a járandóságokat, ideje komolyan venni a 
válságot. Megszavazza a 2009. évi koncepciót,  de úgy gondolja sokkal visszafogottabbnak 
kellene  lenni.  Szerinte  a  csatorna  sem  fog  megépülni,  az  emberek  nem  tudják  majd 
megfizetni.  Ne költsünk többet,  mint  ami  bejön.  Csak a  kiadást  kell  csökkenteni,  mert  a 
bevételt nem tudjuk emelni. El kell lehet venni az étkezési hozzájárulást, 13. fizetést, be lehet 
fagyasztani  a  béreket,  az  emberekkel  ezt  meg  kell  beszélni.  A  vállalkozások  részéről  is 
csökkenni fog az önkormányzat bevétele, és az állami támogatások is csökkenni fognak. 

Márok  Csaba     polgármester  biztos  benne,  hogy  nem  egyszerű  évnek  nézünk  elébe.  A 
koncepcióba nem is terveztünk mást,  mint az elnyert  pályázatok pénzeit.  Van támogatás a 
csatornára és a piactérre, mérföldkövenként haladunk az iskolai pályázatban is.  Az emberek 
elküldése nem jövőre jelentene megtakarítást, egyébként is közalkalmazottak elküldése igen 
nagy költségekkel jár. Látni kell azt is, hogy az intézményi társulással céloztuk meg azt, hogy 
több bevételt tettünk a rendszerbe. A nyugdíjasokat elengedtük, ezzel is takarékoskodtunk. Az 
önkormányzat más, mint egy vállalkozás.

Dr. Woth László jegyző szerint olyan dolgokról beszélünk, amihez nem sok közünk van. 
Világválság van, tapasztaljuk,  de nem sokat tudunk tenni érte.  A világ ráállt  a hitel  alapú 
fogyasztásra. A bankok bedőltek, a hitelek bedugultak. Ha a válság vagy soká tart, milliárd 
ember fog éhen halni, ezért igen hamar meg kell oldódnia. Ez egy takarékos költségvetés. A 
világ nem áll le akkor sem, ha az áruházakban kevesebben lesznek. A csatorna-beruházást 
meg kell oldani. Ez munkaerőt fog lekötni, melyhez pénzt az Unió biztosít. Az iskolaépítés is 
munkalehetőséget  jelent.  Nem  egy  önkormányzat  sokkal  bátrabb  nálunk.  Azt  nem  lehet 
csinálni,  hogy  lecsökkentünk  mindet.  Előre  kell  menekülni,  a  visszavonulásból  nem lesz 
teljesítmény. 

Masinkáné Baranyai Mariann képviselő úgy gondolja, mindenki felfogja a helyzetet,  de 
nem lehet  pesszimistán  gondolkodni.  A pályázat,  amit  elnyertünk  a  takarékosság miatt  is 
fontos, nem kell pl. ennyi fűtésszámlát fizetni. 
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Bán Balázs képviselő  szerint  tetten  érhető  a  karcsúsítás.  A kisegítő  szolgálatnál  van egy 
betöltetlen állás, miért van ez? Mi van a Semmelweis utcai telkekkel. 

Márok Csaba     polgármester elmondja, hogy Kopiári Károly elment máshová dolgozni, így 
nem vettünk  fel  helyette  senkit,  a  karbantartói  feladatokat  már  csak  1  fővel  oldjuk  meg, 
Halász  József  jár  mindenhová,  egy  közhasznú  foglalkoztatott  segít  neki  a  karbantartói 
feladatokat  ellátni.  A  Semmelweis  utcai  tüzéptelep  területének  végében  van  két 
önkormányzati telek, ami kialakításra került. A rendezési terv módosítása is tartalmazta, hogy 
azok a telkek is értékesíthetők lakóingatlanok részére. A többi telektulajdonos már el is kezdte 
a tulajdonát értékesíteni. 
Mivel nincs más kérdés, a koncepciót elfogadásra javasolja.

A képviselőtestület 13 igen szavazattal elfogadta a koncepciót.

Egyebek, bejelentések

Márok  Csaba     polgármester  köszönti  dr.  Jászka  Ernőt,  a  Többcélú  Kistérségi  Társulás 
irodavezetőjét, felkéri, tájékoztassa a testületet. a Társulási Megállapodás módosításáról.

Dr.  Jászka  Ernő irodavezető  köszöni  a  meghívást.  Röviden  tájékoztat  a  módosítás 
indokairól,  többek  között  az  időközben  bekövetkezett  törvényi  változásról.   Részletesen 
taglalja  a  logopédiai  szolgáltatási  szerződés  módosítását.  Ez  a  szolgáltatást  a  szerződés 
hatálybalépéstől Mezőfalva látja el,  ehhez Dunaújvárosnak hozzá kell  járulnia.  Ebből nem 
lesz gond, hiszen a felszabaduló munkaerőt Dunaújváros le tudja kötni. A kistérségi feladatok 
ellátása  esetén  csak  akkor  jár  normatíva,  ha  a  kistérség  50  %-a  le  van  kötve  az  adott 
feladatellátásra.  A kistérség nagy része az egyes  feladatokkal  el  van látva,  önkormányzati 
szinten  további  szakfeladatok  ellátása  nincs.  Meg  kell  szervezni  a  szakszolgálatok 
önkormányzati  biztosítását,  további  településeket  is  be  kell  szervezni.  A  szociális  ellátás 
tekintetében a bevezetés folyamatosan történik, Mezőfalva, mint gondozási központ szerepel 
a tervekben. A képviselőtestületek a számok ismeretében döntenek. Létszámcsökkentést nem 
terveznek.  Elképzelhető  még  létszámfejlesztés  is  a  házi  segítségnyújtás  szakfeladaton.  A 
jogszabály szerint 6 gondozotthoz kell 1 gondozót alkalmazni. Ezt biztosítani kívánják, ezért 
lehet létszámfejlesztés. A gondozónők azon a településen maradnak, ahol voltak. 

A normatíva helyzetével kapcsolatban elmondja, hogy két héten belül elkészül a következő 
előterjesztés, mely konkrét számokon fog alapulni. Ebben a szerződésben rendezik 

Márok  Csaba     polgármester  –  mivel  a  képviselő-testületnek  nincs  további  kérdése  -  az 
írásban  meglévő  két  határozati  javaslatra  kéri  a  testület  döntését.  Elsőként  a  közoktatási 
szakszolgálati feladatok ellátására előterjesztett szolgáltatási szerződés elfogadását javasolja.

A képviselőtestület 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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99/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  a  Dunaújvárosi 
Kistérség többcélú Kistérségi Társulása és a Mezőfalva – Hantos – Daruszentmiklós 
Közoktatási  Intézményi  Társulás  közoktatási  szakszolgálati  feladatok  ellátására 
előterjesztett  szolgáltatási  szerződést a mellékletben foglalt  formában elfogadja és 
felhatalmazza Márok Csaba polgármestert a szerződés aláírására.

Felelős: Márok Csaba
Határidő: azonnal

Márok Csaba  polgármester a Társulási Megállapodásának kiegészítésére, ennek megfelelő 
módosítására és egységes szerkezetbe foglalására készült határozati javaslat elfogadását kéri a 
testülettől.

A képviselőtestület 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

100/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  a  Dunaújvárosi 
Kistérség többcélú Kistérségi Társulása Társulási Megállapodásának kiegészítésével 
ennek megfelelő módosításával és egységes szerkezetbe foglalásával a mellékletnek 
megfelelően  egyetért  és  felhatalmazza  Márok  Csaba  polgármestert  a  Társulási 
Megállapodás aláírására.

Felelős: Márok Csaba
Határidő: azonnal

Márok Csaba  polgármester  az önkormányzat  közterület  rendeltetéstől  eltérő használatáról 
szóló rendeletének módosítására készült rendelettervezet ismertetésére felkéri a jegyző urat.

Dr. Woth László jegyző elmondja, hogy minden ilyen rendeletet utólagosan a Közigazgatási 
Hivatal,  az  Unió  egyenlő  piacra  jutási  feltételeként  vizsgált.  A  rendeletünk  két  pontban 
törvénysértő, melyet ismertet.  Az Alkotmánybíróság megállapította, hogy az önkormányzat 
díjakat  tesz  közzé,  akkor  szerződésajánlatot  tesz,  ennek  nem  lehet  szabálysértési 
következménye. Szintén problémás a mozgóárusításra szabott díj, ez forgalmi képtelenség, a 
filmforgatás pedig alkotmányos joga mindenkinek. A mozgóárusítás napi díja legyen 2000.- 
Ft annak, akinek helyben van telephelye,  akinek nincs, annak pedig napi 6000.- Ft,  azért, 
mert aki ide fizeti be az adóját, az fizessen kevesebbet. 
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Sóki László képviselő kéri azt a listát, melyen azok szerepelnek, akiknek jogkörüknél fogva 
más települések jegyzői engedélyt adtak az árusításra, ezeket az árusokat ki kellene szorítani a 
településről.

Márok Csaba     polgármester javasolja a rendelettervezet elfogadását, név szerinti szavazással. 

A képviselőtestület név szerinti szavazással, 
Márok Csaba polgármester igen,
Bán Balázs képviselő igen,
Cseke Ottó képviselő igen,
Horváth László képviselő igen,
Kis Attila képviselő igen,
Salgó József képviselő igen,
Masinkáné Baranyai Mariann képviselő igen,
Molnárné Troppert Mária képviselő igen,
Sóki László képviselő igen,
Tarány Sándor képviselő igen,
Szántó István képviselő igen,
Töttős Tibor képviselő igen,
Virág Attila képviselő igen szavazatával – 13 igen szavazattal – az alábbi rendeletet alkotta: 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselőtestületének
11/2008. (XI. 28.) számú rendelete

Mezőfalva Nagyközség Képviselőtestületének 3/2004.(II.25) Ök.sz. a közterületek 
rendeltetéstől eltérő használatáról szóló rendeletének módosításáról.

1.§ A 3/2004. (II.25.) Ök.sz. rendelet 7. § -a hatályát veszti.

2.§ A fenti  rendelet  1. számú mellékletének hetedik és kilencedik díjtételét  hatályon kívül 
helyezi és helyébe az alábbi díjtételekkel egészül ki a melléklet: 

- mozgóárusítás 2000.-Ft
(Mezőfalva telephellyel rendelkező szolgáltató estén)

- mozgóárusítás                         6000.-Ft/nap
egyéb szolgáltató

3.§ Jelen rendelet kihirdetése napján lép hatályba.

Márok Csaba Dr. Woth László
polgármester         jegyző
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Márok Csaba     polgármester emlékeztet arra, hogy az önkormányzatnak nincs közbeszerzési 
terve.  Erre a felújítások miatt  szükség van,  és Pintérné Gyuricza Ágnes segítségével  el  is 
készült, melybe beírták a dátumokat is. Ennek elfogadására szükség van.

A képviselőtestület 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

101/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselőtestülete  az  önkormányzat 
Közbeszerzési Tervét a jegyzőkönyv mellékletének megfelelően elfogadja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő:

Márok  Csaba     polgármester  elmondja,  hogy  a  Nagyvenyim  –  Mezőfalva  között,  a  két 
települést összekötő kerékpárút megvalósítása történő közös pályázat benyújtáshoz a jegyző 
úr  elkészítette  a  megállapodás-tervezetet,  melyet  Rauf  Pál  nagyvenyimi  polgármester 
elfogadhatónak talált. Ehhez még biztosan lesz ötletük is a nagyvenyimieknek. A javaslat az, 
hogy  fele-fele  %-ban  viseljük  a  terheket.  Javasolja,  hogy  ezt  a  megállapodást,  keretként 
fogadja el a képviselő-testület.

A képviselőtestület 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

102/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  képviselőtestülete  a  Mezőfalva  – 
Nagyvenyim közötti, a két települést összekötő kerékpárút terveinek megvalósítása 
érdekében született Együttműködési Megállapodást a jegyzőkönyvnek megfelelően 
elfogadja. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal

Márok Csaba     polgármester tájékoztat arról, hogy elindult az erdők védelme akció, melynek 
elsődleges  célja  az  erdők  megőrzése,  hogy  illetéktelenek  ne  vigyék  el.  A  VADEX,  a 
rendőrség, a polgárőrség és a gazdák bevonásával, közösen járőröztek. Az akció jól sikerült, 
leszűrték  a  tapasztalatokat.  Most  jön  a  hideg,  nyilván  több  fára  lesz  szükség.  Ez  az 
együttműködés  nagyon  jól  sikerült,  jó  sajtóvisszhangja  van,  és  ez  talán  visszatartó  erő. 
Megköszöni  Horváth  László  képviselő  jelzését  a  faárusító  autóról,  ezt  jelentették  a 
rendőröknek. Ez az autó már nem jön ide többet, erre ígéretet kaptak. A jelzéseket ezután is 
várják. 
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Sóki  László képviselő  felhívja  a  figyelmet  arra,  hogy  nem  kell  ezekkel  az  emberekkel 
személyesen konfrontálódni, jelezni kell a rendőrök felé, akik azt ígérték, azonnal intézkedni 
fognak. 

Márok Csaba     polgármester elmondja, hogy két Semmelweis utcai lakásba kéményt kellett 
bélelni, ez 328 ezer Ft-ba került, de az a cég volt legolcsóbb.
A Bem utca végén – melyet az önkormányzat megvásárolt - a földmunkák megtörténtek, ebbe 
facsemetét fogunk ültetni, ehhez a közhasznú munkások összeszedték a csemetéket. Ültetni 
akkor lehet, ha megáll a vegetáció. A munkacsoport hétfőn indul a fasor telepítésére. 

Csatorna-beruházással  kapcsolatban  elmondja,  hogy  folyik  a  közbeszerzés  a 
projektmenedzser  kiválasztására.  A szerződésmódosítás  folyamatban  van,  az  útvonaltervet 
igazgatunk. Ma bontottunk pályázatokat, az egyik pályázat szinte csak az elolvasó lapból állt, 
hiánypótoltatni  kell.  Röviden  ismerteti  a  jövő  héten  tartandó  együttes  ülésen  érintendő 
témákat. 

A Piactéri  munkák  rövidesen  a  végéhez  közelednek,  amennyiben  a  kivitelező  elvégzi  és 
teljesíti  a  tér  burkolására  való  kötelezettségét,  akkor  –  ha  a  műszaki  ellenőr  átveszi  – 
átvesszük,  ha  nem,  akkor  fél  százalék  kötbért  kell  fizetniük,  melynek  behajtásától  nem 
tekinthet el az önkormányzat.

Iskolapályázatnál mérföldkő szerint haladunk, a támogatási szerződést várhatóan januárban 
kötjük meg, de most még nincs adatlap. Jó és hasznos volt az a megbeszélés, melyen a tervező 
is itt volt. 

Dr.  Woth  László jegyző  elmondja,  hogy  elkészült  a  Belső  Ellenőrzési  Terv,  melyet  a 
kistérség keretében végzünk, 80 munkanap ellenőrzési programot tartalmaz, és lehet, hogy 
még kapunk 20-at, hiszen sok intézményünk van. 

Márok Csaba     polgármester  kéri  a testületet,  fogadják el  a jegyző úr által  készített  Belső 
Ellenőrzési Tervet. 

A képviselőtestület 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

103/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  képviselőtestülete  a  Belső  Ellenőrzési 
Tervet a jegyzőkönyv mellékletének megfelelően elfogadta. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal

Bán Balázs képviselő, az Oktatási-, Kulturális és Sportbizottság bizottsági elnöke tájékoztatja 
a képviselő-testületet, hogy egy héttel ezelőtt ülésezett a bizottság, mely ülésen tárgyalták a 
Bursa Hungarica ösztöndíj  pályázatra beadott  iratokat.  Figyelembe vették a kollégiumi,  az 
albérleti lakhatást, és a szociális helyzetet is. A támogatásra javasoltak listája a testület előtt 
van.
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Dr. Woth László jegyző az elhangzottakat kiegészíti azzal, hogy az eddigi évekhez képest 
több adatot is fel kell dolgozni. A képviselőtestület dönt arról, kinek ad ösztöndíjat, akiket 
nem támogat,  azokat  a  megyéhez  kell  továbbítani.  Az önkormányzat  5000 Ft-ot,  a Bursa 
Hungarica további 5000 Ft-ot  ad 10 hónapon keresztül, a nyertes pályázóknak. Az idén csak 
olyanok jelentkeztek, akik már járnak főiskolára, ill. egyetemre. 

Molnárné  Troppert  Mária képviselő  javasolja,  hogy  Sudár  Évát  támogassa  a  testület 
Hornperger Andrea helyett.

Tarány Sándor képviselő szerint a testület a bizottságot bízta meg ennek elbírálásával, azt 
kell elfogadni.

Horváth László képviselő, a bizottság tagja elmondja, hogy a bizottság hosszú vita után jutott 
erre az  álláspontra.

Márok Csaba     polgármester Molnárné Troppert Mária képviselő módosító javaslatára kéri a 
testület döntését.

A képviselő-testület 12 nem és 1 igen szavazattal nem fogadta el a módosító javaslatot.

Márok Csaba     polgármester a bizottság által javasoltakra kéri a testület döntését.

A képviselőtestület 12 igen és 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

104/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának képviselőtestülete a Bursa Hungarica
Ösztöndíj Pályázatra benyújtott jelentkezők közül 
Csikós Nagy Norbertet, 
Hornperger Andreát, 
Muladi Tamást, 
Kovács Esztert és 
Sudár Zoltánt támogatja. A támogatás 10 hónapon keresztül 5000 Ft/fő
   
Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal

Bán Balázs képviselő, bizottsági elnök a Könyvtár és Művelődési Ház jövőjére vonatkozóan 
elkészített írásos anyaghoz nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. 

Márok Csaba     polgármester elmondja, hogy a módosításra és az elkövetkező folyamatra a 
jegyző készített javaslatot. A képviselő-testület nem szüntetni meg az intézményét, hanem a 
munkát  indítja  el.  Ez  egy  folyamat  az  Oktatási  Minisztérium  és  a  Megyei  Művelődési 
Felügyelet  felé.  A  döntést  akkor  kell  meghozni,  amikor  minden  pontja  megfelel  az 
átszervezésnek. 
Mindkét rész az önkormányzathoz kerül szakfeladatként,  a könyvtár  megmarad,  csak nem 
lesz önálló intézmény. A feladat ellátása úgy történik, hogy két fő kerül alkalmazásra, akik 
megoldják egymás helyettesítését munkaköri leírás szerint. 
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Kis Attila képviselő felhívja a figyelmet arra, hogy a művelődési feladatok fontos teret adnak 
a falunak, meg kell adni a megfelelő komolyságot ennek a munkának. Az kell legyen a cél, 
hogy a kulturális szellemi élet emelkedjen. 

Dr. Woth László jegyző ismerteti a határozati javaslatot (írásos anyag) 

A képviselőtestület 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

105/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  képviselőtestülete  a  Móricz  Zsigmond 
Nagyközségi  Könyvtár  és  Művelődési  Ház  átszervezésének  –  a  Polgármesteri 
Hivatalhoz szakfeladatként történő integrálás – előkészítésével kapcsolatos feladatokkal 
megbízza Márok Csaba polgármestert.

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: folyamatos

Bán Balázs képviselő, bizottsági elnök emlékeztet arra, hogy Nagylók község polgármestere 
óvodai-, és iskolai társulás szándékával kereste meg Mezőfalvát.  A Bizottság meghallgatta a 
szakma  képviselőit,  a  mezőfalvi  intézmények  vezetőit,  és  az  elhangzottak  alapján  nem 
javasolja  a  képviselőtestületnek  az  Intézményi  Társulás  további  bővítését.  Az  ülésen 
elhangzott  az  is,  hogy e  már  gazdasági  részen  is  átláthatatlan  és  nehezen  finanszírozható 
lenne. A bizottság javasolja, hogy udvarias válasszal utasítsa el a képviselőtestület a társulást.

Márok Csaba     polgármester kéri a testület döntését a fenti javaslatra.

A képviselő-testület 13 igen szavazattal egyetértett a javaslattal és az alábbi határozatot hozta: 

106/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva  Nagyközség  Önkormányzatának  képviselőtestülete  megtárgyalta  Nagylók 
község képviselőtestületének ajánlatát az iskolai és óvodai intézményi társuláshoz való 
csatlakozásukra. Mezőfalva Nagyközség képviselőtestülete úgy döntött, hogy egyelőre a 
társulás bővítését nem látja időszerűnek, mivel az a jelenlegi formájában előkészítetlen 
és  Mezőfalvának,  illetve  a  társulásnak  jelenleg  nincsenek  meg  azok  az  eszközei, 
amelyekkel a megnövelt feladatot képesek lennének ellátni. 

Felelős: Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal
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Bán Balázs képviselő,  bizottsági  elnök  elmondja,  hogy a  bizottság  egyik  kültagja,  Nagy 
Margit lemondott, ezért új tagot kell választani. A bizottság Baratiné Hevesi Irént választotta, 
melyre kéri a képviselőtestületi támogatását.

Márok Csaba     polgármester  úgy gondolja,  hogy a bizottság  jobban tud javaslatot  tenni  a 
tagok  személyére,  melyet  egyébként  a  polgármester  javasol.  Személy  szerint  elfogadja  a 
bizottság véleményét, és javasolja Baratiné Hevesi Irén megválasztását.

A képviselőtestület 13 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

107/2008.(XI. 26.) Ök.sz. képviselőtestületi határozat

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának képviselőtestülete az Oktatási-, Kulturális 
és Sportbizottság külső tagjának Baratiné Hevesi Irént megválasztja. 

Felelős. Márok Csaba polgármester
Határidő: azonnal.

Márok Csaba     polgármester más megtárgyalandó ügy nem lévén az ülést bezárta.

K.m.f.

Dr. Woth László Márok Csaba 
       jegyző polgármester
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